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Protokół z posiedzenia XXX Sesji Rady Gminy Świercze w dniu 27 marca 2014 roku 

 

W dniu 27 marca 2014 r. o godz. 10.00 w sali narad Urzędu Gminy Świercze odbyło się 

posiedzenie XXX Sesji Rady Gminy Świercze. Przewodniczący Rady Wiesław Kęsicki powitał Radnych, 

sołtysów oraz zaproszonych gości, stan radnych na posiedzeniu wynosił 14 osób na 15 uprawnionych 

do głosowania (listy obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1,2,3 do 

protokołu). Następnie Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad : 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta Gminy o pracy w okresie między sesyjnym i realizacji uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków odpłatności za pomoc w formie posiłku lub 

świadczenia pieniężnego przyznanego w ramach wieloletniego programu „Pomoc państwa w 
zakresie dożywiania na lata 2014-2020”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji „Projektu założeń do planu zaopatrzenia 
gminy Świercze w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe” stanowiące załącznik do 
Uchwały Nr 66/VIII/03 z dnia 28 sierpnia 2003 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świercze w 2014 roku”, 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia uzupełniających wyborów sołtysa sołectwa 
Gołębie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia uzupełniających wyborów sołtysa sołectwa 
Stpice. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 
azbest z terenu Gminy Świercze na lata 2013 – 2032”. 

12. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia „Zasad i trybu finansowania usuwania wyrobów 
zawierających azbest z terenu Gminy Świercze”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych przy 
drogach kategorii gminnej na obszarze Gminy Świercze oraz warunków i zasad korzystania z 
tych przystanków. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2014. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej.   
16. Informacja Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich na temat remontów i bieżącego 

utrzymania dróg wojewódzkich na terenie Gminy Świercze. 
17. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
18. Wolne wnioski. 
19. Zamknięcie obrad sesji. 

 
Po odczytaniu porządku obrad głos zabrał Wójt Pan Adam Misiewicz, który poprosił o powstanie 

zgromadzonych i uczczenie  minutą ciszy śmierci Pani Zdzisławy Puławskiej, sołtysa wsi Gołębie i 

wieloletniego pracownika Urzędu Gminy Świercze.  

Następnie Wójt złożył wniosek o przyjęcie do porządku obrad jeszcze raz uchwały w sprawie 

wyodrębnienia w roku 2015 w ramach budżetu gminy funduszu sołeckiego. Ponowne rozpatrzenie 

uchwały spowodowane jest zmianą podstaw prawnych w miesiącu marcu ustawy o funduszu 
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sołeckim. Przewodniczący podał wniosek pod głosowanie, za przyjęciem wniosku głosowało 14 

radnych, wniosek przyjęto jednogłośnie, następnie przystąpiono do głosowania porządku obrad z 

naniesionymi poprawkami. Wniosek umieszczono w pkt 17 kolejne punkty, zostają przesunięte o 

jeden punkt. 

Za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych, porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad16:  

Na posiedzenie sesji przybył Dyrektor Rejonu Drogowego Wołomin – Nowy Dwór Mazowiecki Pan 

Stefan Perzanowski oraz Pan Wiesław Zawadzki – kierownik obwodu drogowego w Nasielsku. W 

związku z powyższym przystąpiono do omówienia pkt 16 zgodnie z porządkiem obrad. Głos zabrał 

Pan Stefan Perzanowski który poinformował, że Gmina Świercze znajduje się w rejonie obejmującym 

utrzymanie 428 km dróg, droga 620, pomiar ruchu który był wykonywany w 2010 wyniósł 1180 tys 

samochodów na dobę. Środki którymi dysponuje marszałek są w chwili obecnej przeznaczone na 

drogi wylotowe z Warszawy, w tym roku i w roku następnym na drodze nr 620 utrzymywana będzie 

jedynie przejezdność drogi, jej pobocza, rowy i niewielkie naprawy. Jeżeli w ciągu roku zostaną 

zaoszczędzone środki z przetargów wtedy możliwe będą niewielkie naprawy. W przypadku budowy 

lub naprawy chodników Pan Marszałek przyjął zasadę wspólnej budowy czyli Zarząd Drogi 

Wojewódzkiej plus gminy. Jeżeli budowa taka wymaga projektu to realizuje go gmina natomiast 

Zarząd dostarcza materiały. Za utrzymanie całoroczne drogi  620 odpowiada Pan Wiesław Zawadzki. 

Po przedstawieniu krótkiej informacji przez pana Perzanowskiego Radni przeszli do zadawania pytań. 

Radny Remigiusz Dudek: Mieliśmy obiecane przez Radnego Wojewódzkiego Pana Chrzanowskiego, że 

do końca roku 2013 zostanie zrobiona. Od strony Nowego Miasta gdzie ruch jest mniejszy droga 

została zrobiona. W odpowiedzi Dyrektor Perzanowski poinformował o trudnościach finansowych 

województwa mazowieckiego związanego miedzy innymi z janosikowym, cały odcinek drogi 620 na 

terenie gminy ma 25 km do chwili obecnej zrobione zostało 5 czy 6 km od strony Przewodowa. W 

tym roku i w roku przyszłym nie ma możliwości finansowania przebudowy tej drogi. Radny Zdzisław 

Sionek: My czujemy się odrzuceni gdyż, od Przewodowa na terenie gminy Gzy droga jest zrobiona, 

dochodzi do granicy gminy Świercze stop roboty, od Nowego Miasta do granicy gminy Świercze 

wykonana jest nakładka dalej stop roboty. W odpowiedzi Pan Perzanowski zaznaczył że przebudowa 

została rozpoczęta od Przewodowa ponieważ droga ma swój początek w Nowym Mieście  a kończy 

się w Przewodowie na drodze nr 618, zaczęliśmy od strony Przewodowa ponieważ ten odcinek był 

najgorszy i chcieliśmy go skończyć na Nowym Mieście, prace zaczęły się około 4 lata temu to było w 

dobrych latach kiedy były środki finansowe w tej chwili ich nie posiadamy. Radny Jerzy Dębski: Do 

kogo należy zrobienie skrzyżowanie drogi w Świerkowie? W odpowiedzi Pan Perzanowski 

poinformował, że jest to skrzyżowanie drogi powiatowej z wojewódzką z i utrzymanie należy do 

Mazowieckiego Zarządu Dróg, dotyczy to samego utrzymania  skrzyżowania nie przebudowy. W 

poniedziałek odbyło się spotkanie z Panem Kutnerem na którym zostało ustalone ,że wspólnymi 

siłami zrobimy to skrzyżowanie. Pan Kutner zrobi przepust  natomiast Zarząd położy nowa 

nawierzchnię, podpisane jest w tej sprawie pismo, prace zostaną wykonane do końca maja. 

Następnie Radny Dębski wspomniał o nakładce, która została położona między Klukowem a 

Świerczami i  w roku samym roku dziury były jeszcze większe niż poprzednio. Odpowiedzi udzielił Pan 

Zawadzki który poinformował że kolej dała tłuczeń na 30 cm, a następnie przykryto to cienką 

warstwą asfaltu tak aby odtworzyć to co było zostało to wykonane bez podbudowy. Radny Wiesław 

Adamiak: Od kilku lat zwracam uwagę na rondo w Strzegocinie, zaraz po jego oddaniu pokazały się 
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usterki , gwarancja się skończyła i do dnia dzisiejszego nie zostało to naprawione. Drugie pytanie 

dotyczy szczytnego projektu z przed około 8 -10 lat dotyczącego przebudowy tej drogi wojewódzkiej, 

co się z nim dzisiaj dzieje? Pan Perzanowski poinformował że była to koncepcja nie projekt, z tej 

koncepcji wynikła przebudowa która realizowaliśmy od Przewodowa, sukcesywnie mieliśmy robić i 

skończyć na Nowym Mieście. Niestety nie udało się z uwagi na brak środków. Wrócimy do niej jak 

będą środki. Radny Dariusz Siemborski: Chciałem wrócić do drogi z Klukowa do Świercz czy tych prac 

które wykonywała kolej nikt nie nadzorował? Odpowiedzi udzielił Pan Wiesław Zawadzki: kolej dała 

ok. 30 cm tłucznia czyli więcej niż było, sprawa jest taka że jak by nie chcieli to by nic nie zrobili, na 

wielu drogach nic nie poprawili. Było to robione jako remont bez projektu a błąd polega na tym że w 

warstwie konstrukcyjnej jest glina. Pan Perzanowski dodał, że na tej drodze nie powinny jeździć 

samochody kolejowe ktoś to przegapił i je wpuścił. Zostało to zrobione na dziko. Radny Sionek: Jak 

Pan może powiedzieć że zostało to zrobione na dziko, ktoś umowę z nimi podpisał? W odpowiedzi 

Pan Perzanowski poinformował że żadnej umowy ani porozumienia Zarząd nie podpisywał, kolej 

zrobiła to we własnym zakresie. W dalszej kolejności głos zabrał Pan Wiesław Kęsicki który podkreślił 

zły stan dróg koło cmentarza w Klukówku czy w Sulkowie, koło cmentarza są wyraźne ślady gdzie 

ludzie zahaczają o nawierzchnię asfaltu miską olejową, jeżeli taki odcinek nie wymaga remontu to nie 

wiem czego trzeba aby się przyłożyć do ich naprawy. Kolejna sprawa to są pobocza na km 5 i 6 km  

Klukowo i Klukówek jest tam fatalnie, następnie Prusinowice i Sulkowo. Pan Perzanowski w 

odpowiedzi powiedział, że zobowiąże Pana Zawadzkiego aby wytypował te najgorsze odcinki  a sam 

wystąpi z wnioskiem o środki na naprawę , jeżeli środki otrzymają to zostanie to wykonane. W dalszej 

części Przewodniczący rady wrócił do ronda w Strzegocinie, które zostało wykonane w 2008 roku, już 

po roku pojawiły się nierówności, Pan Wójt w tej sprawie wysłał kilka pism w jednym z nich 

wykonawca w ramach rękojmi miał do 15 października 2010 roku usunąć usterki. W dniu 

wczorajszym odbyło się spotkanie na przedmiotowym rondzie komisja w składzie Pan Marcin 

Ambroziak – kierownik ds. technicznych MZDW, Wiesław Zawadzki – kierownik obwodu w Nasielsku, 

Danuta Mańk – starszy drogomistrz MZDW, Pan Wójt Adam Misiewicz oraz Pan Bogusław Dygus.  Na 

spotkaniu stwierdzono, że stan nawierzchni jest dobry z nielicznymi spękaniami powstałymi po 

punktowych wypiętrzeniach w nawierzchni. Spękania nawierzchniowe nie stwarzają zagrożenia ruchu 

i nie kwalifikują się do remontu cząstkowego. Gdzie Panowie byli jak obowiązywała gwarancja? Pan 

Perzanowski poinformował ze ta droga miała przeglądy kilka razy, wykonawca zobowiązał się 

dokonać naprawy tych wypukleń. Po pewnym czasie te wypuklenia ustały, należy poczekać jeżeli 

zajdzie taka potrzeba to Pan Zawadzki wykona te prace w swoim zakresie. Przewodniczący Rady 

poruszył sprawę wiaduktu którego nie ma  w Świerczach na drodze 620. Czy nie grozi nam sytuacja że 

w momencie zamknięcia przejścia kolejowego nie ma żadnego wiaduktu a mieszkańcy aby 

przemieścić się z jednej strony na drugą część Świercz będą musieli jechać przez Świercze- Śiółki. Czy 

są jakieś rozmowy na temat wybudowania wiaduktu na drodze 620? Dyrektor Perzanowski 

poinformował, że budowa wiaduktów nie leży w jego kompetencji. Głos w sprawie wiaduktu zabrał 

głos również Wójt, poinformował, że były trzy koncepcje przedłożone przez kolej, ze względu na brak 

perspektyw na przebudowę drogi wojewódzkiej 620 przejście pozostaje na poziomie szyn. To 

przejście nie zostanie zlikwidowane. Po wyczerpaniu pytań Przewodniczący podziękował za przybycie 

Panu Perzanowskiemu i Panu Zawadzkiemu a następnie  zarządził 10 minutowa przerwę. 

Po przerwie wznowiono posiedzenie sesji Rady Gminy. Przewodniczący Rady poinformował o 

wyłożonym do wglądu protokole z poprzedniej sesji Rady Gminy Świercze z dnia    2014 r. jeżeli nie 

będzie uwag co do jego treści zostanie on przyjęty w przedstawionej formie. 
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Ad:4  

Zgodnie z porządkiem obrad Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana Adama Misiewicza i 

przedstawienie informacji  o pracy w okresie między sesyjnym. Pan Wójt poinformował o 

następujących sprawach: 

- poinformował o udziale w sympozjum, które miało miejsce 2 lutego br w Płońsku, na temat Sektor 

publiczny znaczenie, zasady działania i oceny. Podczas tego sympozjum Wójt wygłosił referat na 

temat działania sektora publicznego na przykładzie gminy wiejskiej, wskazanie zagrożeń które niosą z 

sobą poczynania naszych ustawodawców. 

- w okresie międzysesyjnym zostały zakończone zebrania dotyczące melioracji gruntów na terenie 

gminy Świercze, na 2 kwietnia br zostało zaplanowane spotkanie z sołtysami. Tematem spotkania 

będzie podsumowanie melioracji i ilości wniosków, omówienie stanu dróg na terenie sołectw i 

zmiany w ustawie o funduszu sołeckim. 

- odbyły się dwa walne zgromadzenia Międzygminnego Związku Regionu Ciechanowskiego, 25 lutego 

br została podjęta uchwał  dotycząca odpisu składek oraz uchwała o obniżeniu poborów 

przewodniczącego MZRC do płacy minimalnej. Na kolejnym spotkaniu w dniu 11 marca br podjęto 

uchwałę o likwidacji związku , został również odwołany przewodniczący związku i powołany 

likwidator Pani Grażyna Wróblewska która do tej pory była główna księgową związku. 

- 11 marca odbyło się również zebranie sprawozdawczo – absolutoryjne Lokalnej grupy działania 

Zielone Mosty Narwi, podzielono środki 400 tys przeznaczono na różnicowanie działalności i ok. 200 

tys na małe projekty, nabory powinny ukazać się na stronie  grupy działania 

- 14 marca br odbyło się zebranie Związku Nauczycielstwa Polskiego, na którym wybrano Pana Piotra 

Kuczyńskiego na przedstawiciela naszej gminy 

- 24 lutego odbyło się spotkanie z wojewodą mazowieckim i Komendantem Wojewódzkim Policji na 

temat bezpieczeństwa powiatu pułtuskiego, na spotkani zostały przedstawione uwagi na temat 

bezpieczeństwa na terenie naszej gminy. W spotkaniu tym brał również  udział  Przewodniczący 

Komisji Bezpieczeństwa  i Porządku Publicznego Rady Gminy Świercze. 

- w ramach regionalnego programu operacyjnego powstał Regionalny Instrument Terytorialny, ma on 

za zadanie wzmocnienie ośrodków subregionalnych, na spotkaniu z marszałkiem dla regionu 

siedlecko – ostrołęckiego Wójt zgłosił pomysł odnośnie budowy drogi wojewódzkiej Ciechanów – 

Warszawa wzdłuż linii kolejowej, w tej sprawie został podpisany list intencyjny.  

- Pani doktor Anuszewska złożyła formalną rezygnację ze świadczenia usług stomatologicznych na 

terenie gminy Świercze od dnia 1 lipca br. gabinet dentystyczny kończy swoją działalność. 

W dalszej kolejności Radna Marzena Węgrocka odczytała realizację uchwał z poprzedniej sesji. Po 

odczytaniu realizacji uchwał swoją wypowiedz o pracy w okresie międzysesyjnym uzupełnił Wójt o 

informację dotycząca zakończenia prac nad herbem, ostateczna wersja została złożona do komisji 

heraldycznej przy Ministerstwie Administracji i Cyfryzacji. 
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Ad:5 

Interpelacje radnych 

Radny Ryszard Flont: Chciałbym poruszyć temat drogi Kościesze – Gotardy, kiedy będzie wykonana 

nakładka i czy są jakieś pieniądze na ten cel przeznaczone? Prosił bym też o interwencje do pani Wójt 

Gminy Gzy w sprawie dziury w asfalcie. Drugie pytanie dotyczy wypłaty akcyzy? 

Radny Remigiusz Dudek: Ostatnio bardzo często  spada ciśnienie wody, dlaczego tak się dzieje? 

Radna Jadwiga Olszewska: Interpelacja dotyczy paku w Strzegocinie, a dokładnie ławek. Są ławki 

które nie mają części siedzącej, jeżeli otrzymalibyśmy materiał to ich naprawę wykonalibyśmy we 

własnym zakresie. 

Radna Marzena Węgrocka: W związku ze śmiercią Pani Zdzisławy Puławskiej kto będzie teraz jeździł z 

dziećmi autobusem szkolnym? Na drodze w Brodowie Bąbołach firma która remontowała drogę 

miała posypać ja żwirem a nasza równiarka ten żwir miała rozgarnąć do dnia dzisiejszego nie zostało 

to wykonane. 

Radny Wiesław Adamiak: Gdyby Pan Wójt przy okazji spotkania z Panią Wójt Gminy Gzy poruszył by 

temat Gąsiorówka, chodzi o wykopanie rowu na ich terenie. 

Radny Leszek Ostrzyniewski: Czy wiadukt Ostrzeniewo - Siółki to jest odebrany i to samo dotyczy 

drogi przez Ostrzeniewo  która prowadzi do nikąd? Brak jest wjazdu na posesję Pani sołtys oraz rów 

który idzie w kierunku południowym dalej nie ma żadnego odpływu, przy intensywnych opadach 

woda przelewa się przez asfalt. 

Radna Anna Cygańska: Prośba o puszczenie równiarki w stronę Pana Wojtka Cygańskiego i w stronę 

Kościesz. 

Radny Julian Kutner: Chciałem doprecyzować odpowiedz na interpelację dotycząca opłat a właściwie 

kar umownych związanych z wywozem śmieci, dostarczeniem niewłaściwych pojemników. Proszę o 

dokładne podanie w jaki sposób te kary zostały naliczone, ilu gospodarstw dotyczyło i jak długo to 

trwało. Druga kwestia dotyczy interpelacji dotyczącej przedstawienia porozumień z firmami które 

były zawierane w latach 2010 – 2011 na remont dróg i usuwanie uszkodzeń w związku z budową 

kolei. Otrzymałem te porozumienia tylko ich większość była pozasłaniana kartką, po dłuższym czasie 

zwróciłem się do Wójta ponownie o przedstawienie pełnych treści. Jedna z nich nadal ma zasłoniętą 

treść. Jeżeli zwracam się o udzielenia jakiś informacji to proszę o pełne notatki albo proszę mi ich 

odmówić powołując się na odpowiednią podstawę prawną. 

Radny Ryszard Flont: W roku 2013 zadałem pytanie na sesji na temat przejęcia prawnego gruntów 

pod drogę i pod rowy w miejscowości Kościesze. Dostałem pisemną odpowiedź że będzie się Pan tym 

zajmował do końca 2013 roku. Na dzień dzisiejszy nic z tym nadal nie jest zrobione. 

Radny Dariusz Siemborski: Na komisji mówiliśmy o doświetleniu świetlicy w Kowalewicach czy może 

Pan podać jakiś termin.( w odpowiedzi Pan Wójt poinformował, że lampa do Kowalewic jest już w 

sekretariacie).  
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Chciałbym jeszcze zapytać o drogę od skrętu do Pana Zawadzkiego od 2 lat w jednym miejscu jest 

garb a w drugim dół. Czy ta drogę można naprawić? Proponował bym także odnowić ławki w parku w 

Świerczach gdyż ich stan jest również tragiczny. 

Radny Julian Kutner: Czy Pan Wójt podjął decyzję w sprawie umorzenia odsetek od podatku rolnego 

w kwocie 10 tys zł o którym była mowa na komisji i jaka ona jest? Wójt poinformował, że decyzja jest 

negatywna. Ogłosił również, że wniosek o zwrot podatku akcyzowego zawartego w oleju napędowym 

został złożony i w chwili obecnej czekamy na przysłanie dotacji. Pieniądze zostaną wypłacone do 

końca kwietnia br. 

Radna Małgorzata Chełstowska opuściła posiedzenie sesji. Stan radnych wynosi 13 uprawnionych do 

głosowania. 

Ad:6 

Przewodniczący poprosił o kilka słów wprowadzenia Panią  Magdalenę Szulecką  - kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerczach. Pani kierownik poinformowała, że uchwała 

powinna zostać jeszcze raz podjęta ze względu na brak jednej podstawy prawnej którą należałoby 

uwzględnić, zgodnie z zaleceniami Działu Prawnego. Radna Węgrocka przedstawiła stanowisko 

komisji: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały” następnie odczytała projekt uchwały i 

przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 

Ad: 7 

W związku ze szczegółowym omówieniem Projektu założeń do planu zaopatrzenia gminy Świercze w 

ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe” stanowiącym załącznik do Uchwały Nr 66/VIII/03 z dnia 

28 sierpnia 2013 r na komisji wspólnej Przewodniczący poprosił o przedstawienie stanowiska komisji 

Radnego Jerzego Dębskiego: „ Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt założeń z uwzględnieniem 

zgłoszonych poprawek. Radna Węgrocka odczytała projekt uchwały, następnie przystąpiono do 

głosowania, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad:8 

Krótka informację w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świercze w 2014 roku przedstawiła Pani Elżbieta Pruszyńska, 

W tym roku została podpisana umowa ze schroniskiem w Chrcynnie, które nie pobiera opłaty 

ryczałtowej tak jak poprzednie firma w związku z powyższym będzie więcej środków przeznaczonych 

na realizację programu. Stanowiska komisji odczytała Radna Anna Cygańska: „Komisje większością 

głosów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, proponują jednak aby w uzgodnieniu z 

miejscowym weterynarzem spróbować udoskonalić program”. Pani Pruszyńska przedstawiła koszty 

kastracji psów i czipowania zabiegi te można wykonać w ramach programu w celu ograniczenia ilości 

bezdomnych psów. W zeszłym roku do adopcji  oddano 10 psów w roku bieżącym do schroniska 

oddano już 2 psy a trzeci pies jest w trakcie leczenia i prawdopodobnie również trafi do schroniska. 

Pod koniec roku jeżeli zostaną pieniądze można będzie przeznaczyć je na czipowanie, ewentualnie na 

kastrację. Następnie Radna Węgrocka odczytała projekt uchwały, przystąpiono do głosowania, za 

przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 wstrzymał się od głosu, uchwała została przyjęta 

większością głosów. 
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Ad:9 

Wybory spowodowane są śmiercią dotychczasowego sołtysa wsi Gołębie, stanowisko komisji 

przedstawił Radny Wiesław Adamiak: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. Radna 

Węgrocka odczytała projekt uchwały, przystąpiono do głosowania za przyjęciem uchwały głosowało 

13 radnych, uchwała został przyjęta jednogłośnie. 

Ad: 10 

Przewodniczący odczytał pismo Pani Anny Kaufman obecnej sołtys wsi Stpice w sprawie jej 

rezygnacji. Stanowisko komisji odczytała Radna Węgrocka: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały”, w dalszej kolejności odczytano projekt uchwały i przystąpiono do głosowania, za 

przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, uchwała został przyjęta jednogłośnie. 

Ad: 11 

Krótkiej informacji udzielił Pan Wójt, podjęcie tej uchwały jest konieczne ze względu na to, że w roku 

bieżącym składany będzie wniosek na usuwanie azbestu z nieruchomości na terenie gminy Świercze. 

Jednym z wymogów jest posiadanie przez gminę Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest. Zawiera on obowiązki jakie spoczywają na samorządzie gminnym oraz 

obowiązki które ciążą na wykonawcy, który prowadzić będzie prace związane z usuwaniem azbestu, 

przedstawiona jest również inwentaryzacja wyrobów zawierających azbest na terenie gminy. W 

programie określono cele i zadania na kolejne lata. Następnie  radny Dębski odczytał stanowisko 

komisji „Komisje ustosunkują się na posiedzeniu sesji” . W dalszej kolejności Radna Węgrocka 

odczytała projekt uchwały, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, uchwała został przyjęta 

jednogłośnie. 

Ad:12 

Wójt poinformował, że projekt tej uchwały wynika z wymogów Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej który w roku bieżącym zmienił zasady finansowania, gdyż nie 

wszystkie zadania mogą być realizowane przez gminę. W zasadach określono między innymi warunki 

jakie musi spełniać właściciel nieruchomości aby gmina mogła pozyskać środki a właściciel być 

beneficjentem programie usuwania azbestu z terenu gminy. Stanowisko komisji odczytała Radna 

Cygańska:” Komisje ustosunkują się na posiedzeniu sesji” . Radna Marzena Węgrocka odczytała 

projekt uchwały, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

Ad:13 

Wójt poinformował, że temat był szeroko omawiany na posiedzeniu komisji i w związku z sugestią 

radnych czy są jakieś konsekwencje jeżeli na terenie gminy stwierdzimy, że nie ma żadnego 

przystanku gminnego. Miedzy ul. Pułtuską a Szkolną jest jeden przystanek który posiada słupek, po 

analizie Wójt stwierdził że nie ma żadnych konsekwencji jeżeli uznamy brak przystanków przy 

drogach gminnych. Proponuję uchwałę w całości uchylić . Stanowisko komisji odczytał radny Wiesław 

Adamiak: „Komisje ustosunkują się na posiedzeniu sesji”. Następnie Radna Węgrocka odczytała 

projekt uchwały, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych, uchwałę przyjęto 

jednogłośnie. 
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Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutową przerwę. Po przerwie wznowiono obrady i 

przystąpiono do realizacji kolejnego punktu. 

Ad:14 

Informację w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2014 rok przedstawiła Pani Skarbnik, niniejszą 

uchwałą: 

1) zmniejsza się dochody bieżące budżetu gminy o kwotę 61.553,00 zł w tym:  

- część oświatową subwencji ogólnej dla gmin o kwotę 27.993,00 zł,  

- dotacje celowe na realizację zadań własnych dotowanych o kwotę 33.560,00 zł ( w rozdz. 
85214 o kwotę 7.900,00 zł, rozdz. 85295 o kwotę 25.660,00 zł);  

2) zwiększa się dochody bieżące budżetu gminy o kwotę 179.340,00 zł w tym:  

- wpływy z opłaty planistycznej o kwotę 20.000,00 zł, 

- niewykorzystaną w roku 2013, przeznaczoną do wydatkowania w roku 2014 dotację na 
realizację projektu "Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie gminy Świercze" o kwotę 
33.000,00 zł,  

- dotacje celowe na realizację zadań zleconych o kwotę 70.306,00 zł ( w rozdz. 85212 o kwotę 
70.000,00 zł, rozdz. 85213 o kwotę 100,00 zł, rozdz. 85295 o kwotę 206,00 zł) 

- dotacje celowe na realizację zadań własnych o kwotę 7.900,00 zł ( w rozdz. 85216"zasiłki 
stałe"),  

- wpływy z tytułu refundacji 60% wydatków ponoszonych na wypłatę świadczeń osobom 
wykonującym prace społecznie użyteczne - 42.240,00 zł, 

- odszkodowanie wypłacone przez ubezpieczyciela za szkodę w oczyszczalni ścieków - 5.894,00 
zł.  

W wydatkach bieżących dokonuje się przeniesień wydatków zgodnie z potrzebami zgłoszonymi 
przez kierowników jednostek.  

Wydatki bieżące zmniejsza się:  

- w dz. 801 rozdz. 80103 w § 4010 o kwotę 105.093,00 zł (na wypłatę wynagrodzeń dla 
nauczycieli zabezpieczono w całości środki własne gminy oraz powtórnie w kwocie 105.093,00 zł 
środki z dotacji "przedszkolnej"),  

- w dz. 852 rozdz. 85214 o kwotę 7.900,00 zł ( zgodnie ze zmianą planu dotacji),  

- w dz. 852 rozdz. 85295 o kwotę 25.660,00 zł ( zgodnie ze zmianą planu dotacji).  

W planie finansowym Urzędu Gminy zwiększa się wydatki :  

- w dz. 600 rozdz. 60016 ( "Drogi publiczne gminne") o kwotę 27.400,00 zł z przeznaczeniem na 
zakup paliwa do równiarki, na remonty i bieżące utrzymanie dróg,  

- w dz. 700 rozdz. 70005 o kwotę 20.000,00 zł - wypłata odszkodowania za przejęte przez gminę 
z mocy prawa, grunty pod drogę gminną,  

- w dz. 750 rozdz. 75095 o kwotę 33.000,00 zł na realizację "Przeciwdziałanie wykluczeniu 
cyfrowemu na terenie gminy Świercze" ( niezrealizowane wydatki w roku 2013),  

- w dz. 754 rozdz.75412 o kwotę 3.500,00 zł na badania lekarskie strażaków,  

- w dz. 852 rozdz. 85295 o kwotę 45.440,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę świadczeń osobom 
wykonującym prace społecznie użyteczne,  
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- w dz. 854 rozdz. 85415 o kwotę 30.000,00 zł - zabezpieczenie udziału własnego w realizacji 
zadania "Pomoc materialna dla uczniów" ,  

- w dz. 900 rozdz. 90001 o kwotę 10.894,00 zł (5.000,00 zł - zakup energii elektrycznej, 5.894,00 
zł za usługi związane z usuwaniem szkody),  

- w dz. 900 rozdz. 90002 o kwotę 8.000,00 zł - zabezpieczenie udziału własnego w realizacji 
projektu "Usuwanie i unieszkodliwianie azbestu z gminy Świercze". 

W planie finansowym Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w związku ze zmianą planu 
dotacji na rok 2014 :  

- zmniejsza się wydatki o kwotę 33.560,00 zł ( w rozdz. 85214 - 7.900,00 zł, w rozdz. 85295 - 
25.660,00 zł),  

- zwiększa się wydatki o kwotę 78.206,00 zł ( w rozdz. 85212 - 70.000,00 zł, rozdz. 85213 - 
100,00 zł, rozdz. 85216 - 7.900,00 zł).  

Zmniejsza się wydatki majątkowe o kwotę 14.452,00 zł w tym:  

- w dz. 150 rozdz. 15011 § 6639 o kwotę 347,00 zł - na realizację projektu "Przyspieszenie 
wzrostu konkurencyjności województwa mazowieckiego przez budowanie społeczeństwa 
informacyjnego i gospodarki opartej na wiedzy poprzez stworzenie zintegrowanych baz wiedzy 
o Mazowszu".  

- w dz. 750 rozdz. 75095 § 6639 o kwotę 14.105,00 zł na realizację projektu "Rozwój 
elektronicznej administracji w samorządach województwa mazowieckiego wspomagającej 
niwelowanie dwudzielności potencjału województwa." 

Realizacja w/w projektów zostaje wydłużona do dnia 30 czerwca 2015 r..  

Zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 14.452,00 zł w dz. 010 rozdz. 01010 na realizację 
projektu "Wykonanie przejścia sieci kanalizacji sanitarnej pod linią kolejową E-65 w Świerczach." 

Do budżetu wprowadza się wolne środki w kwocie 345.000,00 zł zmniejszając jednocześnie 
kwotę planowanego do zaciągnięcia kredytu z kwoty 995.000,00 zł do kwoty 650.000,00 zł. 

Stanowisko komisji odczytała Radna Węgrocka ”Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. 

Projekt uchwały odczytała Pani Anna Puchalska, następnie przystąpiono do głosowania, za przyjęciem 

uchwały głosowało 13 radnych, uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

Ad: 15 

Informacje dotyczące zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej również przedstawiła Pani 
Skarbnik: 

Konieczność dokonania zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej wynika: 
- ze zmian kwoty długu, 

- ze zmian w przedsięwzięciach. 

Wieloletnia Prognoza Finansowa obejmuje okres do roku 2025, czyli okres  na który zaciągnięto oraz 

planuje się zaciągnąć zobowiązania 

Zmiany w WPF na rok 2014  

Lp. Wyszczególnienie Zmniejszenie Zwiększenie Kwota po zmianach 

1. Dochody bieżące 0 222.880,00 13.676.398,31 

2. Dochody majątkowe 0 0 2.773.241,00 

3. Wydatki bieżące w tym: 0 222.880,00 13.455.975,31 
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3a. Obsługa długu 0 0 340.000,00 

4. Wydatki majątkowe 14.452,00 14.452,00 3.573.664,00 

5. Wynik budżetu 0 0 - 580.000,00 

6. Przychody w tym: 0 0 995.000,00 

 wolne środki 0 345.000,00 345.000,00 

 kredyty, pożyczki, emisja obligacji 245.000,00 0 650.000,00 

7. Rozchody 0 0 415.000,00 

8. Kwota długu 345.000,00 0 6.921.400,00 

 

W roku 2015 zmniejsza się kwotę wydatków bieżących o kwotę 21.110,00 zł i zwiększa się kwotę 

wydatków majątkowych o kwotę 21.110,00 zł. 

Zmiany w przedsięwzięciach: 

- wydatki bieżące: 

 kwotę 33.000,00 zł zwiększa się w roku 2014 wydatki na realizację projektu "Przeciwdziałanie 

wykluczeniu cyfrowemu na terenie gminy Świercze" ( niezrealizowane wydatki w roku 2013); 

- wydatki majątkowe: 

 "Przyspieszenie wzrostu konkurencyjności województwa mazowieckiego przez budowanie 

społeczeństwa informacyjnego i gospodarki opartej na wiedzy poprzez stworzenie zintegrowanych 

baz wiedzy o Mazowszu". 

- planowana wartość wydatków w roku 2014  - 14.105,00 zł, 

- planowana wartość wydatków w roku 2014 po zmianie  - 0,00 zł, 

- planowana wartość wydatków w roku 2015 - 0,00 zł 

- planowana wartość wydatków w roku 2015 po zmianie  - 17.015,00 zł, 

( wydłuża się okres realizacji przedsięwzięcia do 30.06.2015 r., wkład własny gminy wyniesie 

15.438,24 zł). 

 "Rozwój elektronicznej administracji w samorządach województwa mazowieckiego 

wspomagającej niwelowanie dwudzielności potencjału województwa" 

- planowana wartość wydatków w roku 2014 - 5.814,00 zł, 

- planowana wartość wydatków w roku 2014 po zmianie  - 5.467,00 zł, 

- planowana wartość wydatków w roku 2015 - 0,00 

- planowana wartość wydatków w roku 2015 po zmianie  - 4.095,00 zł 

( wydłuża się okres realizacji przedsięwzięcia do 30.06.2015 r. wkład własny gminy wyniesie 

23.595,00 zł). 

Kwota długu pozostająca do spłaty  

2014 roku 6.921.400,00 zł ( co stanowi 42,08 % planowanych na rok 2014 dochodów) 

2015 roku 6.442.400,00 zł  
2016 roku 5.861.400,00 zł  
2017 roku 5.116.400,00 zł  
2018 roku 4.487.400,00 zł  
2019 roku 3.872.400,00 zł  
2020 roku 3.212.400,00 zł  
2021 roku 2.552.900,00 zł  
2022 roku 1.860.000,00 zł  
2023 roku 1.100.000,00 zł  
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2024 roku 500.000,00 zł  
2025 rok 0,00 zł 

 
 

 
Stanowisko komisji w odczytał Radny Jerzy Dębski: „Komisje pozytywie zaopiniowały projekt 

uchwały”, w dalszej kolejności Pani Anna Puchalska odczytała projekt uchwały  i przystąpiono do 

głosowania, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad:17  

W związku ze zmianą podstawy prawnej należy podjąć jeszcze raz uchwałę w sprawie wyodrębnienia 

środków funduszu sołeckiego w 2015 roku a poprzednio przyjęta uchwałę uchylić. Projekt uchwały  

odczytała Radna Węgrocka, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, uchwałę przyjęto 

jednogłośnie. 

 

Ad:18 

 

Wójt udzielił odpowiedzi na interpelacje które nie wymagają przygotowania, zweryfikowania danych 

natomiast na pozostałe interpelacje odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie: 

Interpelacja Pana Ryszarda Flonta i Anny Cygańskiej – W dniu 2 kwietnia odbędzie się spotkanie z 

sołtysami na którym sołtysi zgłoszą potrzeby co do remontu dróg, następnie zostanie zrobiony objazd 

dróg. Na chwile obecną dysponujemy nie wielką kwotą ok. 30 tys zł przeznaczoną na remonty dróg. 

Po zaplanowanym objeździe dziury na drogach asfaltowych w kierunku Gotard, druga dziura na 

odcinku pomiędzy Kosiorowem a Dziarnem i trzecia w miejscowości Ostrzeniewo zostaną w miarę 

możliwości wykonane. Część prac zostanie wykonana równiarką, która w chwili obecnej jest w 

naprawie. Kolejna sprawa dotyczy współpracy z gminą Gzy. W roku ubiegłym udało się 

wyremontować most na granicy gmin w Gąsiorówku, który pochłonął znaczną ilość środków. Jeżeli 

będzie taka możliwość firma która będzie wykonywać łatanie dziur w asfalcie zrobiłaby cały ciąg na 

granicy gmin. 

Interpelacja Pana Remigiusza Dudka w sprawie spadku ciśnienia wody, który jest spowodowany tym 

iż konserwator aby utrzymać czystość wody musi dokonywać czyszczenia hydrofiltr , czynność ta trwa 

ok. 2-3 godzin i w tym momencie następuje spadek wody. Wójt poinformował, że będzie wnioskował 

do dyrektora w Mławie aby konserwatorzy te prace wykonywali w godzinach nocnych.  

Interpelacja Radnej Olszewskiej i Radnego Siemborskiego w sprawie naprawy uszkodzonych ławek, 

Wójt poinformował, że postara się w okresie wiosennym aby brakujące deski zostały uzupełnione i 

pomalowane drewnochronem.  

Interpelacja radnej Marzeny Węgrockiej w sprawie zatrudnienia na miejsce Pani Zdzisławy 

Puławskiej, Pan Wójt poinformował, że podjął decyzję o zwiększeniu zatrudnienia do pełnego etatu 

Pani Marioli Kęsickiej, która dotychczas była zatrudniona na 1/2  etatu i w chwili obecnej będzie 

jeździć gimbusem z Panem Ołdakowskim. Od 1 kwietnia w ramach stażu z Urzędu Pracy będzie Pani 

Anna Łętowska, która będzie jeździć z Panem Jarkiem Kęsickim.  

Interpelacja Radnego Ostrzyniewskiego – Wójt poinformował, że wiadukt nie został odebrany, uwagi 

zostały zgłoszone. Jeżeli Mostostal nie naprawi zgłoszonych usterek to będzie wykonanie zastępcze w 

ramach posiadanych środków jakie posiada kolej. Po pięciu latach trwałości projektu wiadukt  

zostanie przekazany gminie. Jedyną rzeczą jaką udało się odzyskać to jest krzyż z figurki na 

skrzyżowaniu. 

Odpowiedź na interpelacje pana Juliana Kutnera zostanie udzielona na piśmie. 
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Interpelacja Radnego Ryszarda Flonta w sprawie przejmowania gruntów w miejscowości Kościesze, w 

zeszłym roku planowane było geodezyjne wytyczenie i przejecie tych gruntów niestety z braku 

środków nie zostało to zrobione. Wójt poinformował, że w roku bieżącym  będzie się starał aby 

uregulować sprawę gruntów pod drogą w Kościeszach.  

 

Ad:19 

 

Radna Olszewska zgłosiła problem zanieczyszczonych poboczy i rowów. 

Radny Wiesław Adamiak jeszcze raz poruszył sprawę ronda w Strzegocinie. 

Wójt odczytał pismo Pana Grzegorza Krajewskiego w sprawie wstrzymania inwestycji budowy 

kanalizacji sanitarnej i braku zgody na podłączenie, Wójt zapoznał radnych również ze swoją 

odpowiedzią na pismo Pana Krajewskiego.  

Przewodniczący zgłosił brak zainstalowania przyłącza na ul. Wiśniowej u Pani Pokrzywnickiej oraz 

zwrócenie uwagi na większy nadzór nad wykonywanymi pracami. Przypomniał również o składaniu 

oświadczeń majątkowych. 

 

Ad: 20 

 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad przewodniczący Rady Gminy zamknął 

posiedzenie XXX Sesji Rady Gminy Świercze. 

 

 

 

       Przewodniczący Rady Gminy 

 

                Wiesław Kęsicki 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Agnieszka Dębska 


